
Ladislav Novomeský vo 
svojej tvorbe tvrdí, že „čas 
letí ako vtáci nedozierni“. 
Má pravdu. Rok 2018 ubehol 
ako voda, blíži sa jeho 
posledný mesiac a s ním aj 
podujatia, ktoré k  nemu 
v  našom meste patria. 
Tým prvým je zažínanie 

adventných sviec. Aj tento 
raz to bude vždy v  sobotu, 
v  predvečer adventnej 
nedele. Po večernej omši sa 
stretneme na  bánovskom 
námestí za  kostolom pri 
adventnom venci na  fon-
táne, ktorý postupne 
rozsvietia farári troch 

cirkví sídliacich v  našom 
meste a  primátor Marián 
Chovanec. Súčasťou bude 
vždy aj krátky kultúrny 
p r o g ra m .  Z a č í n a m e 
v  sobotu 1.  decembra. 
V  stredu 5. decembra sa 
stretneme na námestí, aby 
sme spolu s  Mikulášom 

rozsvietili stromček pred 
kostolom. O  program sa 
postará kúzelník Tristan a, 
samozrejme, aj šikovné deti, 
ktoré Mikulášovi zarecitujú 
či zaspievajú. A  ako vždy 
ich čaká sladká odmena. 
Predsviatočnú atmosféru 
dotvoria Bánovské vianočné 

trhy. Budú oveľa komor-
nejšie ako jarný či jesenný 
jarmok. Sústredené budú 
na námestí pred kostolom, 
kde si odpoludnia pozriete 
kultúrny program. Termín 
trhov je od  pondelka 
10. do stredy 12. decembra. 
 (bk)
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Šestnásteho novembra sme 
mali možnosť sledovať 
naživo, žiaľ, iba cez 
internet, zhromaždenie 
Za slušné Slovensko 
v Bratislave. Pred asi 
desaťtisícovým davom 
vystúpili aj známe postavy 
z novembra 1989, pridali 
sa umelci. Z atmosféry 
nielen mne chodil 
po chrbte mráz. Príliš 
živo sme si zaspomínali 
na Nežnú... 17.11.2018 
o 17.11 sa odovzdávali 
aj ocenenia Biela vrana 
za spoločensky prínosný 
a odvážny občiansky čin. 
Občianske združenia 
Aliancia Fair-play a VIA 
IURIS ho udeľujú ako 
poďakovanie vzácnym 
ľuďom okolo nás, 
ktorí sú ochotní brániť 
pravdu a spravodlivosť, 
konkrétnym činom 
preukázali občiansku 
odvahu... Okrem 
siedmich novinárov, 
vrátane zavraždeného 
Martina Kuciaka, 
ocenenie in memoriam, 
udelili organizátori 
špeciálne poďakovanie 
aj aktivistom z iniciatívy 
Za slušné Slovensko. 
Ľuďom, vďaka ktorým 
vyšli na jar tohto roka 
do ulíc desaťtisíce ľudí 
bojovať za demokraciu 
a slušnú politiku. 
Oceneným poďakoval aj 
prezident Andrej Kiska... 
Osobne ma potešilo, 
že medzi aktivistami 
s Bielou vranou bola 
aj Bánovčanka Evka 
Lavríková. A že aj vďaka 
nej sa v Bánovciach práve 
dnes uvedie do života 
nová kniha – zborník 
príhovorov z jarných 
stretnutí Za slušné 
Slovensko po celej krajine, 
vrátane nášho mesta...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Do MsKS v piatok 
23. novembra 

o 19.30 h na stand up 
comedy Temné kecy 

a do Kultúrneho centra 
Ži:va v piatok o 19.00 h 
na koncert slovenskej 
speváčky Sue Von Hal 
a v pondelok o 18.30 h 

na Knižný klub

Ustanovujúce 
zasadanie 
mestského 
zastupiteľstva 
bude až 
21. decembra

Celoslovenská 
výstava v MŠ 
Primulka - Otvor 
oči a snívaj svoj sen

Pozvanie na predvianočné stretnutia na námestí

Kam v meste?

Deň študentstva a burza stredných škôl

Možno trochu of i-
ciálnym úvodom sme sa 
dostali na Burzu stredných 
škôl, ktorá sa už 21 rokov 
organizuje v  Bánovciach 
nad Bebravou práve okolo 
tohto dátumu. Kým v pred-
chádzajúcich ročníkoch 
bol spoluorganizátorom aj 
Úrad práce, sociálnych vecí 
a  rodiny v  Partizánskom, 
po  tri roky je „režisérom“ 
tohto podujatia už iba 

Centrum pedagogicko-psy-
chologického poradenstva 
a  prevencie v  Bánovciach 
nad Bebravou. Aj v  tomto 
roku sa z pódia veľkej sály 
MsKS prihovorili riaditeľka 
CPPPaP Dana Balažovi-
čová, ale aj primátor Marián 
Chovanec a viceprimátorka 
Dana Švecová. Na burze sa 
prezentovalo 21 stredných 
škôl z Trenčína, Topoľčian, 
Partizánskeho, Novák, 

Banskej Štiavnice, atď... ale 
najmä tri bánovské stredné 
školy. Už dva roky máme 
v  Bánovciach síce len dve 
stredné školy - Gymná-
zium Janka Jesenského 
a  Strednú odbornú školu 
strojnícku na  Partizán-
skej ulici (ktorá vznikla 
zlúčením strednej školy 
na Farskej ulici a stredného 
odborného učilišťa na Par-
tizánskej ulici). Treťou 

školou od  budúceho škol-
ského roka 2019/2020 bude 
Stredná cirkevná škola sv. 
Terézie z  Lisieux, ktorá 
bude sídliť v  "opustených" 
priestoroch na Farskej ulici. 
Tradične mali na  burze 
svoje stánky ÚPSVaR 
a  niektoré domáce firmy, 
ktoré úzko spolupracujú 
so SOŠ strojníckou, resp. 
budú spolupracovať najmä 
v duálnom vzdelávaní aj so 

strednou cirkevnou školou. 
Novinkou tohtoročnej 
burzy bolo rozšírenie 
"výstavných" priestorov 
aj do  hornej sály MsKS, 
ktorá bola výsostne určená 
len bánovským stredným 
školá m. Pre rodičov 
ôsmakov a  deviatakov si 
veľmi stručne pripome-
nieme zameranie všetkých 
troch bánovských škôl. 

D eň študentstva bol medzinárodnou 
študentskou úniou stanovený 

na 17. november, a to na pripomenutie 
udalostí zo 17. novembra 1939, keď bolo 
v Prahe po protinacistickej demonštrácii 
popravených deväť študentov a tisíce ďalších 
bolo poslaných do koncentračného tábora 
Sachsenhausen... Od nežnej revolúcie v roku 
1989 sa tento deň slávi ako štátny sviatok - 
Deň boja za slobodu a demokraciu. Tento 
boj odštartovali práve študenti...

Pokračovanie na 2. strane >>
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Deň študentstva a burza stredných škôl v bánovskom MsKS

Chirurgia po novom
Jednou z neoddeliteľných 
súčastí Nemocnice Svet 
zdravia v Partizánskom 
je chirurgia. 

V  rovnakom režime ako aj 
doposiaľ pracuje chirurgická ambu-
lancia, ktorá zabezpečuje liečbu 
pacientov s  chirurgickými ocho-
reniami, akútne stavy či kontroly 
po operačných zákrokoch. „Pondelok 
až piatok chirurgická ambulancia 
pracuje kompletne, každý deň, okrem 
toho traumatologická ambulancia 
pracuje v  režime pondelok, streda, 
piatok. Ošetrujeme všetkých pacientov, 
ktorí prídu od  obvodných lekárov, 
ošetrujeme urgentné úrazy, s  ktorými 
pacienti prídu priamo, nemusia ísť 
ani cez obvodného lekára,“ priblížil 
chirurg Marián Hamada. 

V  zmenenom režime však 
funguje v  nemocnici chirurgická 
pohotovosť. Službukonajúci chirurg 
je tam od 15.30 do 22. hodiny. „Vtedy 
vybavujeme všetkých pacientov. Podľa 
toho, aký je charakter ochorenia, 
respektíve úrazu, sa rozhodujeme, či 
pacienta ošetríme len ambulantne. 
Pokiaľ je potrebná hospitalizácia, 
tak sa rozhodujeme podľa závažnosti 
úrazu, pretože v službe nie je druhý chi-
rurg ako príslužba,“ vysvetlil Hamada. 
„Počas pohotovosti sa nerobia operačné 
výkony, ale riešia sa menšie úrazy. 
Závažnejšie úrazy, ktoré znesú odklad, 

sú prijaté a riešia sa v intervale jedného 
- dvoch dní. Pokiaľ sú natoľko závažné, 
že ich treba riešiť ihneď, sú odosielané 
na  pracovisko, ktoré má urgent, 
v  našom prípade je to najčastejšie 
Nemocnica v  Topoľčanoch,“ uviedol 
námestník pre liečebno-preventívnu 
starostlivosť Gabriel Krbúšik. Po  22. 
hodine do 7. hodiny ráno chirurgická 
pohotovosť nefunguje. Rovnako bez 
chirurga je nemocnica počas sobôt, 
nedieľ a  sviatkov. „To znamená, chi-
rurgický pacient v pracovné dni do 22. 
hodiny tu má dvere otvorené, naopak 
počas víkendov a sviatkov sem s chirur-
gickou problematikou netreba chodiť. 
Obrátiť sa môžete na  zariadenia, 
ktoré majú urgent, čo sú Topoľčany, 
Trenčín, Bojnice,“ doplnil Krbúšik. 
Gynekológia, neurológia, interné, 
detské, ARO pracujú v  nezmenenom 
režime, teda kedykoľvek je prítomný 
lekár s  kompletným personálom. To 
znamená, že v  rámci 24-hodinovej 
starostlivosti pohotovostnej služby 
na týchto oddeleniach všetko beží tak 
ako doteraz. 

Na  chirurgickom oddelení 
z  hľadiska výkonov k  veľkej zmene 
nedošlo. Doba hospitalizácie sa však 
skrátila. „Pacient, ktorý je objednaný 

cez chirurgickú ambulanciu, buď našu 
v  nemocnici alebo cez chirurgickú 
ambulanciu v  meste, má dohovorený 
termín ošetrenia na  presný dátum. 
V ten deň je aj operovaný, teda nemusí 
prísť deň predtým,“ informoval Marián 
Hamada. 

Ide o  plánované výkony. Podľa 
stavu je pacient prepustený buď v ten 
deň, pokiaľ ide o malé výkony, alebo 
na  ďalší podľa potreby a  závažnosti 
rozsahu operačného výkonu. „Dia-
pazón operačných výkonov sa oproti 
predchádzajúcemu obdobiu veľmi 
nezmenšil. V  podstate operujeme 
všetko plánované, čo sme aj opero-
vali. Čiže operujú sa žlčové kamene, 
pruh, kŕčové žily, operujú sa výkony 
na  konečníku na  hemoroidoch. Rie-
šime úrazy, ktoré sme schopní a vieme 
zoperovať, pretože chodia k nám ope-
rovať okrem stabilných lekárov, ktorí 
sú tu, aj traumatológovia,“ vymenoval 
chirurg Hamada. 

Presné informácie ohľadom 
plánovaných operácií poskytujú 
pacientom lekári. V  prípade otázok 
sa môžete obrátiť aj na  infolinku 
spoločnosti Svet zdravia alebo priamo 
na ambulanciu.

 Nemocnica Partizánske
Platená inzercia

27. november Deň darovania 

Môžem, pomôžem

Gymnázium 
Janka Jesenského

Absolventi bánovského 
gymnázia v drvivej väčšine 
pokračujú vo vysokoškol-
skom štúdiu a  ako často 
prinášame aj na  stránkach 
našich novín – šír ia 
dobré meno nielen školy, 
ale aj mesta na  rôznych 
umeleckých, informač-
ných,  pedagog ick ých, 
ekonomických a  riadiacich 
funkciách. Škola ponúka 
vlastnú charakteristiku: 
„Gymnázium Bánovce nad 
Bebravou je všeobecnovzde-
lávacia inštitúcia, ktorej 
hlavným cieľom je výchova, 
vzdelávanie a  príprava 
študentov na vysokoškolské 
štúdium. Naším princípom 
je viesť žiakov k  tvorivému 
a  kritickému mysleniu, 
naučiť ich tímovo pracovať, 
komunikovať medzi sebou, 
vzájomne sa rešpektovať 
a byť schopní celoživotne sa 
vzdelávať. Škola umožňuje 
všetkým žiakom získať 
d os ta toč né  v š e obe c né 
vedomosti a  zručnosti vo 
všetkých všeobecnovzdeláva-
cích predmetoch s dôrazom 

na  komunikačnú zložku. 
Žiakov učíme informácie 
vyhľadávať, radiť do  sys-
tému, tvorivo a kriticky mys-
lieť, rýchlo a  účinne riešiť 
problémy. Absolvent našej 
školy je zároveň schopný koo-
perovať a  pracovať v  tíme. 
Zabezpečujeme kvalitnú 
prípravu žiaka v  cudzích 
jazykoch so zameraním 
na  komunikatívnosť...“ 
toľ ko z  charakteristiky 
nášho gymnázia, ktoré sa 
zapojilo, okrem iného aj 
do  projektu Moderným 
vzdelávaním do Európy, či 
do  medzinárodného pro-
jektu Dofe – Medzinárodná 
cena vojvodu z Edinburgu, 
ale aj do  množstva iných 
projektov. Viac na  www.
gymradbn.edupage.org ale-
bo na facebooku.

Stredná odborná škola 
strojnícka

„SOŠ strojnícka je 
správna voľba pre Tvoju 
budúcnosť !“ S  týmto slo-
ganom učitelia i  žiaci tejto 
školy rozdávali prezentačné 
letáky každému návštevní-
kovi burzy. Škola ponúka 
študijné i  učebné odbory. 
A vzhľadom k jej minulosti 

spojenej so  strojárskou 
výrobou v  závode Tatra ju 
navštevujú ešte aj dodnes 
väčšinou chlapci. Hoci diev-
čatá, napríklad aj tretiačka 
Mária Melušová, sa tiež 
môžu pochváliť úspechmi. 

Vo štvorročných študijných 
odboroch s  maturitou 
môžu absolventi základnej 
školy študovať strojárstvo, 
mechatroniku, elektrotech-
niku (v  rámci duálneho 
vzdelávania – prax len 2x 

dva týždne), obchod a pod-
nikanie (tiež v rámci duál-
neho vzdelávania) alebo 
si môžu urobiť maturitu 
na tzv. technickom lýceu so 
zameraním na informatiku. 
Ďalšie študijné odbory sú 
tiež štvorročné a  s  matu-
ritou, ale už majú rozšírený 
počet hodín praktického 
vyučovania (týždeň škola 
a  týždeň prax na  dielni 
v  škole alebo vo firme). 
Najviac žiadanými v rámci 
duá l neho v zdeláva nia 
sú profesie - mechanik 
nastavovač, programátor 
obrábacích a  zváracích 
strojov, mechanik počíta-
čových sietí a  mechanik 
elektrotechnik. V  dvoch 
učebných odboroch - 
autoopravár mechanik 
a hostinský, resp. hostinská, 
sa žiaci vzdelávajú tri roky, 
tiež v  rámci duálneho 
vzdelávania, a po skončení 
školy získavajú výučné listy 
. Viac informácií na  www.
spsbn.edupage.org alebo 
na facebooku.

Cirkevná stredná škola 
sv. Terézie z Lisieux
„Škola ,  k torá má 

ducha!“ – je zas slogan novej 

„budúcej“ strednej školy, 
ktorá otvorí svoje brány 
v školskom roku 2019/2020 
v  priestoroch bý va lej 
„priemyslovky“ na  Farskej 
ulici. Tak, ako to na  burze 
stredných škôl aj prezen-
tovali budúce učiteľ ky 
školy, odbory budú zame-
rané najmä na  dievčatá. 
V budúcom školskom roku 
chcú otvárať štvorročné štu-
dijné odbory s  maturitou: 
výchovno - opatrovateľská 
činnosť , operátor-ope-
rátorka odevnej výroby 
(v  rámci duálneho vzdelá-
vania), sociálno-výchovný 
pracovník-pracovníčka, ale 
aj trojročný učebný odbor 
biochemik – mliekarská 
výroba (v  rámci duálneho 
vzdelávania). A prečo práve 
táto škola? „Ponúka kvalitnú 
výučbu odbornými učiteľmi, 
formuje študentov v  duchu 
kresťanských hodnôt, má 
dobrú pozíciu v  centre 
mesta, jej absolventi budú 
mať dobrú uplatniteľnosť 
na  trhu práce aj v  rámci 
mesta, atď. “ Viac o  škole 
na  www.cierkevnaskolabn.
sk.  Text a foto: 

 Alena Borszéková 

Prezentácia Strednej odbornej školy strojníckej..., ktorá 
pozýva širokú verejnosť na piatok 30. novembra od 8.00 
do  15.00 h na  DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ. Práve 
na burze sme sa dozvedeli o aktivitách žiackej školskej 
rady, ktorá ku Dňu študentstva pripravila nielen imat-
rikulácie prvákov, ale aj školskú súťaž vo varení gulášu. 
A o pár dní na to Mikulášsku kvapku krvi, do ktorej sa 
prihlásilo už 38 študentov i niektorí pedagógovia školy. 
Viac v budúcich novinách...

Dokončenie z 1. strany >>

Mottom svetového Dňa 
darovania (Giving Tuesday) 
27. novembra je Môžem, 
pomôžem. Na  Slovensku 
sa ho ujala Nadácia Pontis, 
ktorá vyzýva jednotlivé orga-
nizácie, � rmy a v tomto roku 
aj samosprávy, aby sa zapojili 
prostredníctvom organizo-
vania rôznych charitatívnych 
a  dobrovoľníckych aktivít. 
V Bánovciach nad Bebravou 
sa konkrétne do  tejto kam-
pane nikto nezapojil, ale 

nakoľko sa blížia Vianoce, 
už vzniklo v  meste viacero 
podobných iniciatív.

Naprík lad občianske 
združenie Fialový mak so 
sídlom v  Bánovciach nad 
Bebravou ponúka vkusné 
textilné tašky s  nápisom 
Pomáham a  ich kúpou 
prispejete rodinám v  núdzi, 
viac na  facebooku Fialový 
mak, o.z., Taktiež môžete 
pomôcť darovaním hračiek 
deťom v  detskom domove, 
viac na  facebooku ZŠ J. A. 
Komenského, Bánovce nad 
Bebravou, ale pomôcť môžete 
aj priamo klientom Domu 
sociálnych služieb Archa 
nákupom ich výrobkov (face-
book Archa DSS Bánovce 
nad Bebravou)

Ak viete o ďalších inicia-
tívach, dajte vedieť!  (r)
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Tohtoročné zimné 
obdobie z  hľadiska nepre-
tržitého monitoringu cest-
ných komunikácií začalo 
15. novembra 2018 a potrvá 
tradične do  posledného 
marcového dňa nasledujú-
ceho roka. Zimnú údržbu 
na  cestách II. a  III. triedy 
zabezpečuje Trenčiansky 
samosprávny kraj (TSK) 
prostredníctvom Správy 
ciest TSK.

Pravidelná zimná 
údržba župných ciest je 
nevyhnutná pre zabez-
pečenie plynulej cestnej 
premávky počas zimných 
mesiacov. O bezpečný stav 
vozovky a  jej prejazdnosť 
sa na území Trenčianskeho 
kraja stará celkovo 11 
cestmajsterstiev Správy 
ciest TSK (SC TSK), ktoré 
zabezpečujú údržbu 
na cestách II. triedy v dĺžke 
344 kilometrov a III. triedy 
v  dĺžke 1142  kilometrov. 
SC TSK sa podľa zmluvy 
uzavretej so Slovenskou 
správou ciest stará aj 
o  takmer 300 km ciest I. 
triedy, vedúcich naprieč 
Trenčianskym krajom. 
Dispečeri jednotlivých 
stredísk budú zabezpe-
čovať zmierňova nie 
šmykľavosti vozoviek pri 
poľadovici, alebo odhŕ-
ňanie snehovej vrstvy či 
odstraňovanie poľadovice 
na  približne 1800 km 
cestných komunikácií. 
Výkon zimnej údržby ciest 
prebieha v  nepretržitom 
24-hodinovom režime 
vrátane dní pracovného 
voľna, pracovného pokoja 
a  tiež počas sviatkov. 
V pohotovosti bude podľa 
intenzit y snehov ých 
zrážok až 240 zamest-
nancov SC TSK. Bezpeč-
nosť na  krajských cestách 
budú zamestnanci SC 
TSK zabezpečovať   s  pou-
žitím 122 kusov vlastnej 

techniky a  mechanizmov, 
vrátane sypačov, náklad-
ných vozidiel s  pluhom či 
snehových fréz. Počas zim-
ného obdobia 2018/2019 
bude SC TSK dodržiavať 
Operačný plán zimnej 
údržby TSK a  nastolený 
ekologický štandard práce. 
Ten je od roku 2017 zabez-
pečený vďaka modernejšej 
technike, ktorá umožňuje 
efektívnejšie dávkovanie 
posypového materiálu. 
Počas uplynulého zimného 
obdobia nebola na  kraj-
ských cestách hlásená 
žiadna tragická dopravná 
neho d a  s p ô s ob ená 
nedostatočnou zimnou 
údržbou, čo potvrdil aj 
Radovan Karkuš, poverený 
riadením SC TSK.   Výška 
finančných prostriedkov 
vynaložených na  zimnú 
údržbu ciest sa každým 
rokom mení. „Náklady 
na  údržbu komunikácií 
počas zimného obdobia sa 
odvíjajú od  poveternost-
ných podmienok a  množ-
stva výjazdov potrebných 
na zabezpečenie zjazdnosti 
ciest v  správe a  údržbe 
TSK,“ informoval R. 
Karkuš s  tým, že do  pra-
videlnej zimnej údržby sa 
okrem odhŕňania snehu 
započítava aj odstraňo-
vanie prekážok z  ciest, 
zimné značenie a  čistenie 
komunikácií po  skončení 
zimného obdobia. Údržba 
ciest si počas uplynulého 
zimného obdobia vyžia-
dala náklady vo výške 
viac ako 3 milióny eur. 
Správa ciest TSK plánuje 
investovať aj do  nákupu 
novej techniky, a to v roku 
2019. Overiť si zjazdnosť 
jednotlivých cestných 
úsekov bude možné aj pro-
stredníctvom webového 
sídla TSK, Správy ciest TSK 
a tiež na www.bellmet.eu. 

 Tlačová správa TSK

Zima na cestách TSK 
začala 15. novembra

Primátor mesta Bánovce nad Bebravou 
a  Zbor pre občianske záležitosti pri Mest-
skom zastupiteľstve v  Bánovciach nad 
Bebravou srdečne pozývajú všetkých jubi-
lantov, ktorí sa dožívajú životného jubilea 
70, 75, 80, 85, 90 a viac rokov v aktuálnom 
polroku (1.7.2018 – 31.12.2018) na

Slávnosť jubilantov
ktorá sa uskutoční vo 
štvrtok 6.  decembra 
2018 o 14.30 h v Mest-
skom kultúrnom 
stredisku na  Ulici 
J. Matušku
 Marián Chovanec, primátor mesta

Čo (ne)vieme o nových poslancoch
N o v ú  p r i m á -

tor k u  n á š ho  m e s t a 
PhDr.  PaedDr.  Rudolfu 
Novotnú, 61-ročnú peda-
gogičku Gymnázia Janka 
Jesenského, netreba našim 
čitateľom obzvlášť pred-
stavovať. Je dlhoročnou 
poslankyňou mestského 
zastupiteľstva i  Trenčian-
skeho samospráv neho 
kraja. V  histórii Bánoviec 
nad Bebravou sa ešte 
nestalo, aby na  poste pri-
mátora bola žena!

Nové zloženie mest-
ského parlamentu (všet-
kých nových poslancov 

po  zložení poslaneckého 
sľubu postupne predstavíme 
na stránkach našich novín aj 
podrobnejšie) nám ponúka 
viacero zaujímavých faktov. 
V  prvom rade v  ňom bude 
až osem žien! Najmladším 
poslancom je 28-ročný 
učiteľ Bc. Peter Králik, ktorý 
kandidoval ako nezávislý 
a  pamätať si ho môžeme 
z  aktivít kresťanskej mlá-
deže, ale aj z občianskej ini-
ciatívy Za slušné Slovensko. 
Najstarším poslancom 
je 62-ročný Milan Igaz, 
ktorý kandidoval za stranu 
SMER-SD už ako starobný 

dôchodca. Volebný obvod 
Dubnička bude mať, resp. 
už má zvolených, najmlad-
ších poslancov! Ich vekový 
priemer je 37,5 roka. Okrem 
už spomínaného 28-ročného 
Petra Králika sú to ďalšie 
úplne nové tváre - 32-ročný 
projektový manažér Ján 
Botka a 36-ročná asistentka 
predaja a  popredajných 
služieb Lucia Bieliková 
(všetci traja kandidovali 
pod hlavičkou iniciatívy 
Pre Bánovce). Ďalej je to 
39-ročná účtovníčka Miro-
slava Hudecová ako nezá-
vislá (zo „starých“ poslancov 

ostali za Dubničku 49-ročná 
Dana Švecová a  41-ročný 
Jozef Farkaš, obaja za stranu 
SMER SD.) Z novozvolených 
19 poslancov MsZ majú 
vysokoškolské vzdelanie 
štrnásti, najviac – až siedmi 
majú magisterské vzdelanie 
(z  toho sú štyria učitelia), 
piati inžinierske (dvaja 
z  nich – Mária Hajšová 
a  Ján Kšiňan majú navyše 
akademický titul PhD. - 
doktor/philo sophiae doctor), 
jeden poslanec je doktor 
práv JUDr. a  jeden bakalár 
Bc.  Piati poslanci majú iba 
stredoškolské vzdelanie. (ab)

Noví a staronoví starostovia v okrese
Aj pri pohľade 

na  volebné výsledky pri 
voľbe starostiek a starostov 
obcí okresu Bánovce nad 
Bebravou zisťujeme, že 
počet žien vo funkciách 
pribúda. Zo 41 obcí okresu 
až osemnástim bude sta-
rostovať žena. 

A  kto sú tí noví a  sta-
ronoví ľudia, ktorí obce 
povedú? V  obci Borčany 
- Jaroslav Kopčan, Brezo-
lupy - Iveta Rosová, Chudá 
Lehota - Milan Daniš, 
Cimenná - Peter Vanek, 
Čiena Lehota - Dušan 
Horák, Dežerice - Ladislav 
Chudoba, Dolné Naštice 
- Ľubomíra Kasalová, 

Dubnička - Jozef Petrek, 
Dvorec - Eva Srncová, 
Haláčovce - Zuzana Mokry-
šová, Horné Naštice - Jozef 
Hedera, Krásna Ves - Milan 
Došek, Kšinná - Tatiana 
Botková, Libichava - Ingrid 
Sitarová, Malá Hradná - 
Mária Jandáková, Malé 
Hoste - Marta Gregorová, 
Miezgovce - Juraj Trgyňa, 
Nedašovce - Elena Mag-
dolenová, Otrhánky - Ján 
Strempek, Pečeňany - Jozef 
Lukniš, Pochabany - Mária 
Štrbáková, Podlužany 
- Pavel Miksa, Pravotice - 
Viera Grančáková, Prusy 
- Igor Súkeník, Ruskovce 
- Jaroslav Mlynek, Rybany 

- Roman Malánik, Šípkov - 
Eduard Hollý, Šišov - Elena 
Valachová, Slatina nad 
Bebravou - Alena Vranková, 
Slatinka nad Bebravou 
- Zuzana Koláriková, 
Timoradza - Juraj Krajčík, 
Trebichava - Iveta Šebeňová, 
Uhrovec - Zuzana Máče-
ková, Uhrovské Podhradie - 
Javier Linde Esteban, Veľké 
Chlievany - Zuzana Flórová, 
Veľké Držkovce - Marián 
Čerňanský, Veľké Hoste 
- Gabriela Bronišová, Vyso-
čany - Ivan Sečanský, Žitná-
Radiša - Rudolf Botka, 
Zlatníky - Erik Števula. 
V obci Omastiná sa starosta 
nevolil, lebo sa nenašiel 

žiaden kandidát, a doterajší 
odišiel už v  pokročilom 
veku na dôchodok. Tu bude 
druhé kolo volieb. O  rich-
társku stoličku sa najviac 
kandidátov – až päť – uchá-
dzalo v  obciach Rybany 
a Veľké Držkovce. Najvyššiu 
volebnú účasť mali obce 
Vysočany (85,9 %), Dub-
nička (82,1 %) a  Haláčovce 
(81,5 %), a  najnižšiu Veľké 
Chlievany (33,9 %), Krásna 
Ves (39,6 %) a  Malé Hoste 
(43,2 %). V okrese bola prie-
merná volebná účasť 48,7 %, 
v samotnom meste Bánovce 
nad Bebravou iba 41,65 %, 
čo je tretia najnižšia účasť 
v okrese.  (ab) 

Celoslovenská výstava v MŠ Primulka do 28. novembra
Otvor oči a snívaj svoj sen

V   Materskej škole Primulka 
na  Hollého ulici sa 13. novembra 
uskutočnila vernisáž v ýstav y 
výtvarných prác detí so špeciálnymi 
výchovno - vzdelávacími potrebami 
zo Slovenska s  názvom Otvor oči 
a  snívaj svoj sen. Do  25. ročníka 
tejto výstavy sa zapojilo trinásť 
kolektívov z celého Slovenska.

V  Primulke sa okrem domácej 
materskej školy prezentovali deti 
z  MŠ pri zdravotníckom zariadení 
Martin, MŠ Malá Okružná Parti-
zánske, ZŠ s MŠ Veľká Okružná Par-
tizánske, MŠ Radlinského Bánovce 
nad Bebravou, MŠ 1. mája, Zvolene, 
Súkromná špeciálna MŠ Topoľčany, 
Súkromná ŠMŠ Banská Bystrica, 
Špeciálna MŠ Brezolupy, MŠ Pia-
ristická Nitra, MŠ Centrum Zvolen, 
MŠ Ľudová Košice a  MŠ Čajakova 
Žilina. Spolu bolo vytvorených a  je 
vystavených 208 prác. Deti tvorili 
práce na rôzne témy, ako napr. moja 
rodina, moje mesto, zvieratká, jeseň, 
úcta k starším, moje telo... Vernisáž 
bola obohatená o program, v ktorom 
sa predstavili detí so špeciálnej 

triedy, ako aj o  odborný seminár, 
ktorého garantom boli prednášajúci 
z  Pedagogickej fakulty UK v  Brati-
slave doc. PaedDr. Jana Lopúchová, 
PhD., Mgr.  Michal Zemko, MBA, 
Mgr.  Zuzana Ťulák Krčmáriková, 
PhD. a  z  Trenčína Mgr.  Ľudmila 
Filín. Témami odborných prednášok 
boli Copingové stratégie, možnosti 

arteterapie u  detí v  predškolskom 
veku, inovatívne intervencie pre 
deti s postihnutím prostredníctvom 
nástroja Mandalive.

Organizátorky z  MŠ Primulka 
pozývajú deti z  materských a  zák-
ladných škôl, že pokiaľ majú záujem 
si pozrieť výstavu, môžu tak urobiť 
do 28. novembra 2018.  (mš)
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Rada mládeže Tren-
čianskeho kraja pozýva 
koordinátorov žiackych 
školských rád a  pracov-
níkov s mládežou na vzde-

lávanie, ktoré sa uskutoční 
v Penzióne Uhliská v dňoch 
23. a  24. novembra 2018. 
Viac info na www.rmtnk.sk 
prípadne 0907 792 274.

Školenie pracovníkov 

Prevencia novodobého 
otrokárstva bol názov 
ďalšej besedy na  Gymná-
zium Janka Jesenského 
realizovanou pracovníč-
kami Informačného centra 
mladých v  Partizánskom. 
Študenti štvrtých ročníkov 
mali možnosť pozrieť 
si krátky film, ktorý je 
založený na reálnych výpo-
vediach obetí novodobého 
otrokárstva. Taktiež sa 
dozvedeli o  možnostiach 
ako sa chrániť pred 
prípadným zneužitím. 
Súčasťou besedy bola aj 
diskusia o  osobných skú-
senostiach a  o  nápadoch 
ako pomôcť obetiam novo-
dobého otrokárstva. Všetci 
študenti sa tak zamysleli 
nad tým, ako by postupovali 

v  prípade, že by sa neve-
domky dostali do podobnej 
situácie. Naši žiaci spoločne 
spracovali zoznam vecí, 
ktoré nám nesmú chýbať 
pri cestovaní do zahraničia 
a taktiež si každý poznačil 
dôležité čísla a  linky, 
na ktoré sa môžeme obrátiť 
počas pracovného pobytu 
v zahraničí. Aj keď by sme 
si mohli myslieť, že téma 
otrokárstva sa viaže k stre-
doveku, bohužiaľ, je vysoko 
aktuálna aj v  modernej 
dobe. Svet nám všetkým 
ponúka veľa možností 
vycestovať a zamestnať sa, 
avšak vždy by sme mali 
byť obozretní, chrániť svoje 
osobné údaje a  preveriť si 
ponúkané možnosti... 

 Romana Šimková, 4.B

Je d n a  ok tóbrov á 
hodina biológ ie pre 
šiestakov ZŠ Duklianska 
sa zmenila na  neoby-
čajnú. Na  hodinu totiž 
prišiel skúsený včelár 
- pán Marián Meluš. 
Deti zasvätil do  života 
a  práce nielen včelára, 
ale aj včiel. Dozvedeli sa 
veľa informácií o  včeľom 
spoločenstve a  živote 
včiel v  úli. Veľmi pútavo 
porozprával o  vý vine 
včely, fázach jej života a jej 
charakterist ike, oboz-
námil ich s úlohou matky 
– kráľovnej, s  úlohami 
robotníc a trúdov. Priblížil 
žiakom namáhavú prácu 
a  celoročnú starostlivosť 

o  úle, spracovanie medu 
a  výrobu rámikov. Pán 
včelár priniesol so  sebou 
náradie a nástroje, ktoré sú 
pri práci včelára potrebné 
a  vysvetlil ich využitie. 
Predstavil aj včelie pro-
dukty a  ich význam pre 
ľudské zdravie. Samo-
zrejme, nechýbala ani 
ochutnávka medu. 

Vč e ly  sú  ve ľ m i 
usilovné a  užitočné pre 
prírodu i  človeka, preto 
si ich musíme vážiť 
a chrániť. Ich význam pre 
nás vystihol Albert Ein-
stein vo svojom výroku: 
„Ak uhynie posledná včela, 
ľuďom zostávajú štyri roky 
života“.  L. Matušková

O prevencii nového 
otrokárstva

Hodina biológie 
trochu inak 

Gymnazisti o zmenách klímy 

Online koncert v učebniach ZŠ Školská

Po tanečníkoch sa predstavia výtvarníci

Koncom októbra priví-
tali študenti Gymnázia Janka 
Jeenského na  pôde svojej 
školy svojho bývalého absol-
venta Jozefa Pecha, odbor-
níka na klímu a zmeny, ktoré 
s  ňou súvisia. Jozef Pecho 
patrí k  špičkovým odbor-
níkom v oblasti meteorológie 
a klimatológie nielen v našej 
republike, ale dlhodobo 
pôsobil aj v  Prahe v  Ústave 
fyziky atmosféry Akadémie 
vied ČR. Pre žiakov   z  fyzi-
kálneho a  geografického 
seminára si pripravi l 
prednášku na  tému, ktorá 
sa týkala predpokladaných 
zmien klímy našej Zeme. 
Prednáška sa niesla v duchu 
informácií o  klimatických 
zmenách a  problémoch, 
ktoré tieto zmeny spôsobujú. 
Obsah bol prepojením 
fyzikálnych, geogra� ckých, 
biologických a  chemických 

poznatkov. Žiaci mali 
možnosť sledovať štatistické 
údaje o teplotách a  ich zme-
nách za  posledné tisícročia. 
Dozvedeli sa alarmujúce 
správy o stave klímy, v ktorej 
žijeme. Niekedy si ani neu-
vedomujeme, aký obrovský 
dopad na  životné prostredie 
má náš   pohodlný životný 

štýl. Smutným príkladom je 
napríklad ostrov Kiribaty, 
ktorý v dôsledku globálneho 
otepľovania za pár desaťročí 
vymizne z  mapy sveta. Ak 
svoje správanie nezmeníme, 
naše deti už nebudú poznať 
čaro jari, ktorá zanikne 
a  bude nahradená dlhším 
letom. O  pár rokov budú 

teploty na Slovensku takmer 
rovnaké ako teploty v Srbsku 
alebo v Grécku. Žiaci sa však 
dozvedeli aj o  možnostiach, 
ktoré by mohli našej klíme 
pomôcť - menšia spotreba 
fosílnych palív, obmedzenie 
používania lietadiel, áut 
alebo   dôsledná recyklácia 
odpadu.  (gjj)

Takmer 50  000 žiakov 
z  celého Slovenska sa 26. 
októbra o 10.30 h zúčastnilo 
pomocou IKT technológie 
úžasného online koncertu 
Príbeh hudby. Mali tak mož-
nosť započúvať sa do čarov-
ných tónov hudby, ktorú 
píše ľudstvo už celé storočia 
a  my sme sa prostred-
níctvom koncertu mohli 
na chvíľu stať jeho súčasťou. 
Zbormajster Bratislavského 
chlapčenského zboru 
Gabriel Rovňák ml., ktorý 
bol zároveň dirigentom, 

moderátorom a  autorom 
projektu, nás v  spolupráci 
so Symfonickým orches-
trom Slovenského rozhlasu 
hravou formou previedol 
dejinami hudby od praveku 
až po  hudbu 21. storočia. 
Počas sledovania koncertu 
sme mali možnosť veľa sa 
o hudbe dozvedieť a spoznať 
najlepších svetových sklada-
teľov. Našich žiakov zaujalo, 
keď sa na pódiu vo veľkej sále 
Slovenského rozhlasu začali 
zhromažďovať hudobníci 
symfonického orchestra so 

spevákmi Bratislavského 
chlapčenského zboru 
a  spolu zahrali a zaspievali 
skladbu Magni� cat, ktorú 
skomponoval sk ladateľ 
Šimon Brixi. Hudba 20. sto-
ročia nám bola priblížená 
cez skladbu Clappingmusic, 
ktorú skomponoval Steve 
Reich. Žiakov zaujalo najmä 
to, že k nej nebol potrebný 
celý orchester, ale len dvaja 
hudobníci, ktorí pomocou 
vlastných rúk vytlieskali 
túto skladbu. A naši žiaci si 
to hneď aj sami vyskúšali. 

Zbormajster sa s nami roz-
lúčil ukážkou od  Johanna 
Straussa ml. a  zároveň nás 
pozval na  budúcoročný 
online koncert o  nesmrteľ-
nosti, na  ktorý sa už teraz 
tešíme. Odmenou za  ich 
snahu im bol neutíchajúci 
potlesk nielen od  žiakov 
prítomných v  sále Sloven-
ského rozhlasu, ale určite aj 
od žiakov celého Slovenska, 
ktorí mali príležitosť 
sledovať tento nekončiaci 
zážitok z  úžasnej hudby. 
 (zš)

Ako každý rok, aj tento 
rok, zorganizovala Ars Aca-
demy – Súkromná Základná 
umelecká škola Halloween 
v  bánovskej Sokolovni pre 

svojich tanečníkov spolu 
s pani učiteľkami Veronikou 
a  Kamilou. Strašidlá sú 
stále peckovejšie a  dobroty 
sladšie... Nielen tanečníci, 

ale aj mladí výtvarní umelci 
Ars Akademy sa Bánov-
čanom predstavia na  svojej 
výstave v  Mestskej knižnici 
s názvom Jeseň. Ich umelecké 

dielka si môžete pozrieť od 3.
decembra. Na vianočný kon-
cert Ars Akademy v MsKS sa 
môžete tešiť 12. decembra. 

 Zdroj: Fb Ars Akademy
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Poďakovanie 
Dňa 25. októbra 2018 nás náhle 

opustil vo veku 82 rokov manžel, otec 
a dedko

Anton Igaz z Biskupíc.
Ďakujeme všetkým, ktorí sa 

zúčastnili poslednej rozlúčky, ale aj 
tým, ktorí prísť nemohli, ale sa v  tichosti rozlúčili. 
Ďakujeme za  prejavenú sústrasť a  kvetinové dary. 
 Smútiaca rodina

Poďakovanie 
Děkuji všem těm, kteří se přišli rozloučit s mojí 

drahou manželkou Helenou, která se dne 12. 11. 2018 
vydala na cestu, z které už není návratu do rodných 
Bánoviec.  Ing. Henzl

Mestská knižnica krásnie aj zvonka
V  rámci environmentálneho 

grantového programu Trenčianskeho 
samosprávneho kraja Zelené oči TSK 
získala Mestská knižnica Ľ. Štúra 
� nančné prostriedky na  revitalizáciu 
vonkajšieho priestoru pred knižnicou 
v projekte Enviro zóna pred knižnicou. 
Pribudli stojany na bicykle, odpadkové 
koše na  separovaný odpad a  lavičky. 
Za úsilia pracovného kolektívu mest-
skej knižnice a Mestského kultúrneho 
strediska vznikla malá oddychová 
zóna s  okrasnými rastlinami, ktorú 
môžu využívať nielen čitatelia, ale aj 
široká verejnosť. Postupne sa nám tak 
darí dať mestskej knižnici novú tvár, 
ktorú už tak dlho potrebuje...  (zj)

Od  12. novembra sa môžete pri-
hlasovať na  jednotlivé tvorivé dielne 
Festivalu divadla a  tanca Kračúň, 
ktorý sa bude konať v  sobotu 15. 
decembra v  ZUŠ DK. Tvorivé dielne 
budú od  10.00 h do  13.00 h. Ponuka 

je nasledovná: Filmová dielňa pod 
vedením Matúša Slamku, Pantomíma 
pod vedením Matej Benčíka, Tanec 21. 
storočia pod vedením Michala Malac-
kého, Pohybová pod vedením Pavla 
Seriša (11.00 h do 13.00 h), Výtvarná 

pod vedením Márie Horváthovej 
a  Divadelná pod vedením Renáty 
Jručovej. Prihlasovanie prebieha cez 
stránku www.login.kulturabn.sk. 
Viac o lektoroch nájdete na facebooku 
Festival divadla a tanca Kračúň.  (r)

Prihláste sa na tvorivé dielne Kračúňa 

Environmentálny grantový program TSK
E n v i r o n m e n t á l n y  g r a n -

tový program Trenčianskeho samo-
správneho kraja s názvom Zelené oči je 
pre tento rok už uzatvorený. Urobiť svoje 
okolie zelenším a  priateľskejším voči 
životnému prostrediu, sa v  roku 2018 
rozhodlo 54 environadšencov z  kraja. 
Požiadať o  grant na  environmentálny 
projekt mohli žiadatelia do  konca 
augusta. Všetky predložené projekty 
museli prejsť posúdením odbornou 
komisiou, ktorá napokon rozhodla, 
že samotnej realizácie sa v  tomto 
roku dočká spolu 35 projektov v sume 

presahujúcej 60 tisíc eur (z  toho dva 
z  mesta Bánovce nad Bebravou). 
Okrem projektu Enviro zóna pred 
knižnicou Mestskej knižnice Ľ. Štúra 
za  zmienku stojí aj projekt Slovenskej 
rady rodičovských združení – Rodičov-
ského združenia pri Gymnáziu Janka 

Jesenského Bánovce nad Bebravou 
s názvom Na bicykli do školy. Osadenie 
stojanov na bicykle pred budovou školy 
má študentov motivovať k využívaniu 
alternatívnych spôsobov dochádzania 
do  školy. Možnosť realizovať ďalšie 
environmentálne nápady dostane 
verejnosť v budúcom roku v rámci envi-
ronmentálneho grantového programu 
Zelené oči opäť. Výzva bude spustená 
v januári 2019. Viac informácií nájdete 
na webovom sídle župy na tejto adrese: 
www.tsk.sk / regionálny-rozvoj / zelená 
župa. (Vybrané z tlačovej správy TSK)

Obec Livinské Opatovce podľa ustanovenia § 4 zákona 
NR SR č. 596/2003 Z. z o štátnej správe v školstve a školskej 
samospráve a  o  zmene a  doplnení niektorých zákonov 
a v súlade so zákonom NR SR č. 552/2003 Z.z. o výkone práce 
vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov
vyhlasuje výberové konanie na obsadenie funkcie riaditeľa 

/ riaditeľky
Materskej školy v Livinských Opatovciach

Požiadavky: vzdelanie podľa vyhlášky MŠVVaŠ SR č. 
437/2009 Z.z., ktorou sa ustanovujú kvali� kačné predpoklady 
a osobitné požiadavky pre jednotlivé kategórie pedagogických 
zamestnancov a odborných zamestnancov v znení neskorších 
predpisov, pedagogická prax najmenej 5 rokov, bezúhonnosť, 
zdravotná spôsobilosť (telesná spôsobilosť a duševná spôsobi-
losť), spôsobilosť používať slovenský jazyk v úradnom styku, 
spôsobilosť na právne úkony v plnom rozsahu, vykonanie I. 
atestácie, predloženie návrhu koncepcie rozvoja Materskej 
školy Livinské Opatovce 85, požiadavka najneskôr do  troch 
rokov od  ustanovenia do  funkcie riaditeľa školy ukončiť 
funkčné vzdelani.

Požadované doklady: písomná žiadosť o účasť na výbe-
rovom konaní, overené kópie dokladov o  dosiahnutom 
vzdelaní, potvrdenie o  dĺžke pedagogickej činnosti, čestné 
vyhlásenie o spôsobilosti na právne úkony v plnom rozsahu, 
výpis z registra trestov nie starší ako 3 mesiace, vlastný návrh 
koncepcie rozvoja materskej školy, profesijný štruktúro-
vaný životopis, lekárske potvrdenie o  telesnej spôsobilosti 
a o duševnej spôsobilosti pre výkon funkcie riaditeľa, čestné 
vyhlásenie o tom, že uchádzač nebol odvolaný z funkcie ria-
diteľa školy z dôvodov uvedených v § 3 ods. 7 písm. a),c) a e) 
alebo ods.8 písm.c) zákona. 

Prihlášky s  dokladmi treba doručiť v  zalepenej obálke 
označenej – neotvárať, výberové konanie - do  30. 11. 2018 
do  12.00 h na  adresu: Obec Livinské Opatovce 86, 956  32 
Livinské Opatovce. Termín a  miesto výberového konania 
oznámi vyhlasovateľ prihláseným uchádzačom najmenej 7 dní 
pred jeho začatím.

Príďte si v  piatok 
23. novembra o  19.00 h 
v  Kultúrnom centre Ži:va 
užiť živú hudbu, krásny 
zvučný hlas, pohodovú 
atmosféru... Jednoducho 
príjemný večer pri meló-

diách. Slovenská speváčka 
SUE VON HAL prostred-
níctvom hudby vyjadruje 
svoje emócie a pocity. Hrá 
na  klavíri, gitare a  venuje 
sa spevu. Prezentuje sa 
vlastnou tvorbou.

Pozvánka na koncert

na facebooku 
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Najlepší zápasníci v kategórii žiaci 
na Slovensku sú z Bánoviec!

V sobotu 10. novembra 
sa netradične v  Moldave 
nad Bodvou konali 
Majstrovstvá Slovenska 
mladších žiakov v  gréc-
korímskom štýle. Naša 
mnohopočetná štrnásť-
členná výprava neskrývala 
ambície dosiahnuť tie naj-
vyššie méty. V  početnom 
88-člennom štartovom poli 
sa našim chlapcom z Mest-
ského zápasníckeho  klubu 
Bánovce nad Bebravou 
darilo výborne a  potvrdili 
tak celoslovenskú domi-
nanciu. Najviac sa darilo   

Alexovi Janečkovi a Samovi 
Paraskovi (na  foto), ktorí 
vo svojich hmotnostných 
kategóriách nenašli pre-
možiteľa a  získali tituly 

majstrov Slovenska. Peter 
Beňo a Teo Šinský prehrali 
svoj súboj až vo finále, 
čím sa stali vicemajstrami 
Slovenska. Z republikového 
šampionátu prišli z  bron-
zovou medailou na  krku 
Eros Čelechovský, Matyáš 
Filo a  Adam Janovčík. 
Spomedzi 19 klubov obsadil 

MZK Bánovce v hodnotení 
družstiev jednoznačne 
prvé miesto. Naše družstvo 
mladších žiakov sa tak stalo 
v  tomto roku dvojnásob-
nými majstrami Slovenska.

Rok 2018 sa veľkými 
písmenami zapíše do  his-
tórie bánovského zápasenia. 
Družstvo starších žiakov si 

v  tomto roku vybojovalo 
vo voľnom štýle 3. miesto 
a  v  gréckorímskom štýle 
1. miesto. Mladší žiaci 
dominovali vo voľnom 
aj gréckorímskom štýle. 
V  roku 2018 je a  aj bude 
jeden z  najúspešnejších 
rokov MZK. 

 (mu,aj)

Futsalový klub Orion Tip Bánovce nad Bebravou
Ondrej Škorec: Do súťaže ideme skromne... 

Je tomu už rok, čo fut-
salisti Orionu Tip Bánovce 
zaznamenali raketový vstup 
do svojej premiérovej sezóny 
v druhej Open lige. Svojimi 
výsledkami a  výkonmi 
zapĺňali tribúnu mestskej 
športovej haly počas celej 
zá k ladnej čast i .  Žia ľ , 
v  barážových stretnutiach 
sa hráčom okolo kapitána 
Ondreja Škorca prestalo 
dariť. V ôsmich stretnutiach 
o  účasť vo Varta lige len 
v  dvoch zvíťazili a  s  cel-
kovým skóre 33:60 skončili 
na štvrtom mieste. Rozdiel 
oproti základnej časti, ktorú 
vyhrali, bol viditeľný nielen 
vo výsledkoch, no aj výko-
noch a zložení kádra. Futsa-
listi Orionu Tip Bánovce sa 
už teraz tešia na svoje druhé 
pôsobenie v  druhej lige. 
24. novembra vo svojom 
otváracom stretnutí sezóny 
privítajú doma Nové Zámky 
a  veria, že aj v  aktuálnom 

ročníku si ľudia nájdu cestu 
do  športovej haly. Svojim 
fanúšikom na  sociálnej 
sieti odkázali: „Minulý rok 
ste nastavili vysokú latku, 
dúfame, že tento rok sa 
jej minimálne vyrovnáte 
povzbudzovaním.“ Podľa 
s lov Ondreja Škorca , 
s  ktorým vám prinášame 
rozhovor, by Orion Tip 
mal hrávať svoje domáce 
stretnutia v  sobotu a  nie 
v  piatok, ako tomu bolo 
v predchádzajúcej sezóne.   
 Pred rokom ste naštar-
tovali účinkovanie v druhej 
futsalovej lige. S  akými 
cieľmi vstupujete do  svojej 
druhej sezóny?

N e m á m e  ž i a d n e 
veľ ké ciele, do  súťaže 
ideme skromne. Pre nás je 
dôležité, aby sa vytvorila 
partia a ľudia si našli cestu 
do športovej haly v čo naj-
väčšom počte. Vtedy to má 
zmysel.

 V čom bude tohtosezónny 
Orion Tip Bánovce odlišný 
od premiérovej sezóny?

Dúfame, že hra bude 
lepšia - futsalovejšia. Máme 
nového skúseného trénera, 
s  ktorým sme maximálne 
spokojní, vieme, čo dokáže, 
už je len na nás, hráčoch ako 
s tým naložíme.
 V  súťaži na  vás čakajú 
traja súperi. Čo od  nich 
čakáte?

Nepriprav ujeme sa 
na  nich, ale sústreďujeme 
sa na  nás. Viac menej je 
nám jedno, s  kým hráme, 
dôležité je, ako sa my posta-
víme k  zápasom - doká-
žeme poraziť hocikoho, 
ale môžeme aj s  hocikým 
prehrať.
  Svojím účinkovaním 
v základnej časti ste spôsobili 
v  meste futsalovú eufóriu. 
V  baráži o  Varta ligy sa 
záujem ľudí pominul, čím si 
to vysvetľujete?

Myslím, že ako náhle 
začal veľký futbal, stratili 
sme tímového ducha. Prišli 
slabé výkony spojené so 
zlými výsledkami. Ľudia 
pochopiteľne stratili záujem.
 Bola vám ponúknutá 
účasť vo Varta futsal lige. 
Boli  f inancie jediným 
dôvodom prečo ste sa v  nej 
nepredstavili?

Nemyslím si to. Ísť 
do  extra l ig y je veľ ký 
� nančný záväzok, ale nám 
chýba akási zodpovednosť 
v mužstve. Nemáme vytvo-
rený pevnú kostru mužstva, 
s  ktorou by sme mohli ísť 
do  extraligy. Súťaž trvá 
celý rok, je to ťažké skĺbiť 
s veľkým futbalom a navyše 
často nevieme, kto príde 
na  tréning alebo zápas. 
Vytvoriť podmienky nie je 
až taký problém, ale chce to 
viac zanietených chlapcov, 
ktorých by sme dokázali 
poblázniť.  (aj)

Bánovská halová futsalová liga klope na dvere
V  sobotu 1. decembra 

o  16.00 h odštartuje v  mest-
skej športovej hale už 16. 
ročník Bánovskej halovej fut-
balovej ligy. Súťaž vyvrcholí 
3. februára nasledujúceho 
roku, kedy spoznáme novo 
víťaza. Triumf z  predošlého 

ročníka obhajuje mužstvo 
BN Taxi. Hrací systém: 
Zápasy sa odohrajú jedno-
kolovo (každý s  každým 
1x). Po  odohraní základnej 
časti budú do  semifinále 
nasadené prvé dve mužstvá 
tabuľky, V play-o�  zápasoch 

najskôr na seba narazia tímy 
umiestnené na tretej až šiestej 
priečke základnej tabuľky 
(3-6 a  4-5). Víťazí týchto 
stretnutí postúpia do  semi-
finále a  odohrajú zápasy 
s prvými dvomi nasadenými 
mužstvami. Zvyšné mužstvá 

hrajú o  umiestnenie. Prvé 
kolo - sobota 1. decembra: 
15.30  Naked in Paradise – 
Banex, 16.20  Jasklo Benard 
- El Fuňo, 17.10  BN Taxi 
- FC Bayern Krásna Ves, 
18.00 Hella - Colo Colo, voľno 
- FC Kuvajt H.Vestenice.  (aj)

Mladší minižiaci už 
naplno zarezávajú

Mladší minižiaci 
Bánovského basketba-
lového klubu odohrali 
v  sobotu 10. novembra 
svoje prvé stretnutie sezóny 
na  domácej palubovke. 
V  telocvični Základnej 
školy Gorazdova privítali 
súpera z  Banskej Bystrice 
a  podľa predpokladu 
ich nečakal ľahký zápas. 
Po  pomalšom rozbehu 
sme naplno zabra li 
v  druhej a  tretej štvrtine, 
ktoré sme vyhrali o  desať 
respektíve štrnásť bodov. 

Po  neúspešnom vystúpení 
v prvom kole v Prievidzi si 
tak zverenci trénera Jána 
Urbana pripísali na  konto 
prvé víťazstvo v súťaži, keď 
Banskú Bystricu porazili 
57:45. BBK - ŠKP BBC 
Banská Bystrica 57 : 45, 
štvrtiny 10:11, 16:6, 25:11, 
6:17, fauly 11:7, TH BBK 4/3. 
Body : S. Urban 27, J. Vaško 
12, A. Herián 6, D. Košina 
4, E. Lindvaj 4, D. Frťala 2, 
M. Drevený 2, D. Dúcky, F. 
Paško, M. Lauš, M. Horský, 
A. Konečný, A. McKenzie.

Výborný výkon 
starších dorasteniek
Bánovce - Košice 37:18 (17:8)

Staršie dorastenky 
H K S okol  Bá novce 
and Bebravou odohrali 
v  sobotu 17.. novembra 
svoj ďalší majstrovský 
zápas, keď v 1.celosloven-
skej lige nastúpili proti 
družstvu ŠŠK Drábová 
Košice. Hostky nedoká-
zali s  našimi dievčatami 
držať krok ani v  úvode 
stretnutia. Vďaka dobrej 
obrane a ponúknutým prí-
ležitostiam v útoku sme už 
v prvej polovici stretnutia 
vyhrávali vysoko 17:8. 
Skóre mohlo byť aj výraz-
nejšie, no v  niekoľkých 
pr í le ž i to s t i a c h  n á m 
chýba lo dôsled nejšie 
zakončenie. Po  prestávke 
zlepši li naše dievčatá 
dôraz pri streľbe, aj prácu 
v obrane. Výsledkom boli 
rýchle protiútoky z  kto-
rých zverenkyne trénerky 
Paulovičovej zveľaďovali 
náskok. Krátko pred 
záverečným klaksónom to 
vyzeralo na  historických 
40 gólov v sieti Košičaniek, 
ale zbrklosťou pri prihráv-
kach, či streľbe sa to nepo-
darilo. Záverečný rezultát 
bol napriek tomu veľmi 

dobrý, hostky z metropoly 
východu sme porazili o 19 
gólov, 37:18. Výkon našich 
s t a rš ích dora s ten iek 
možno označiť za  veľmi 
dobrý. Podľa slov trénerky 
Paulovičovej by postačil 
na  víťazstvo v  Dunajskej 
Strede, kde sme zazna-
menali prehru 24:32. 
Ako nováčik v  najvyššej 
dorasteneckej lige si naše 
dievčatá počínajú veľmi 
dobre. Treba veriť, že aj 
v ďalších zápasoch ukážu 
svoju silu a  kvalitu. Góly 
Sokola RMK Bánovce: 
Hana Galková 9 gólov, 
Ema Žáčiková 8, Inez 
Escherová 5, Alexandra 
Ráciková 4 ,  Zuzana 
Galková 3, Sabína Šte-
vanková 3, Lívia Paulová 
2, Dominika Kollárová 2, 
Jela Lišková 1. V  zostave 
figurovali aj brankárky 
Petra Pokorná a  Alžbeta 
Bežová. 

N a j b l i ž š í  z á p a s 
odohrajú naše dievčatá 
v  sobotu 24. novembra, 
kedy o  14.45 h privítajú 
na  domácej palubovke 
Michalovce.  (mn,aj) 

Mladší žiaci nestačili 
na majstra Slovenska

Mladší žiaci BBK 
odohrali v  sobotu 10. 
novembra dve stretnutia 
proti Žiaru nad Hronom. 
Súper, ktorý je aktuálnym 
majs t rom Slovensk a 
v  tejto vekovej kategórii, 
bol jednoznačne nad naše 
sily a  zaslúžene zvíťazil 
v  oboch zápasoch. Prvý 

zápas  BBK :  Žiar nad 
Hronom 36:100. Body: 
Stanko 10, Gajdoš 8, 
Plenta 6, Pira 5, Filip 5, 
Goga 2. Druhý zápas BBK 
: Žiar nad Hronom 27:82. 
Body: Pira 12, Urban 5, 
Tuchyňa 3, Goga, Plenta 
a Gajdoš po 2 body, Filip 
1 bod.  (ju)
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Spoločnosť EKA s.r.o., 
ako správca bytov a nebytových priestorov 

vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž 
na obnovu bytového domu

 J.G. Tajovského 1198. 

Bližšie informácie v kancelárii EKA, s.r.o., 
Trenčianska cesta 603, 0908 795 986.

voľný čas, inzercia 7

ZŠ Gorazdova v krajskom kole vybíjanej 
V  telocvični ZŠ Gorazdova sa 13. 

novembra uskutočnilo okresné kolo 
vybíjanej najmladších žiakov, kde 
domáci žiaci vybojovali vynikajúce 
prvé miesto. Zdolali ZŠ Komenského, 
ZŠ Rybany, ZŠ Partizánska aj ZŠ Duk-
lianska. Získali postup do  krajského 
kola, ktoré sa bude hrať v  Považskej 
Bystrici. Poďakovanie patrí žiakom 
menovite: Laurike Šikovej (4.B), 
Rebečce Bencovej (4.B), Ondríkovi 
Čížovi (4.B), Marečkovi Adamusovi 
(4.B), Adamkovi Richtárechovi (4.B), 
Veronike Helešovej (4.B), Jakubkovi 
Grgulovi (4.B), Tadeáškovi Lojškovi 
(4.B), Tobiáškovi Koníčkovi (4.A), Lejke 
Chudej (4.A), Tobiáškovi Farkašovi 
(3.A) a Minke Mikušovej (3.A).  (zš)

Suchý vrch výnimočný počasím i účasťou

Suchý vrch s  výškou 
1028 m je najv yšším 
vrchom na hranici Bánov-
ského okresu (Rokoš má 
len 1010 m). Každoročne tu 
Klub slovenských turistov 
Bánovce nad Bebravou, 
už 23 rokov, organizuje 
hv i e z d i c ov ý  v ý s t u p 
spojený s  bivakovaním. 
Ten posledný na  prvú 
novembrovú nedeľu bol 
výnimočný... „Tento rok 
nás bolo 31 táborníkov, 
ktorí nocovali v  desiatich 
stanoch, ale  veľa bolo aj 

bivakujúcich. Ráno bolo 
okolo desať stupňov nad 
nulou... Myslím si, že taký 
teplý ročník, z tých celkovo 
už 21 táborení, ešte nebol. 
Nálada bola výborná, prví 
turisti sa začali v  nedeľu 
trúsiť po  pol deviatej,“ 
hovorí Branislav Štefánik 
z bánovského KST, ktorý tu 
bivakoval už dvadsať razy, 
o  dva razy menej tu bol 
Stano Jančí. Tohtoročný 
výstup na  Suchý vrch bol 
výnimočný nielen teplým 
a slnečným počasím, ale aj 

najvyššou účasťou. Podľa 
informácií Mariána Cho-
vanca, predsedu bánov-
ského KST, tu bolo okolo 
osemsto účastníkov. Prišli 
nielen pešo, ale mnohí 
aj na  bicykli. Ďalším 
lákadlom, okrem počasia, 
bol  novov y budova ný 
altánok priamo na vrchole, 
ktorý by do  života mali 
uviesť Lesy SR ako investor 
a  realizátor projektu. 
Pri výstavbe altánku im 
pomáhali aj členovia 
bánovského KST...  (ab)Pohľad na nový altánok a na časť bivakujúcich... Foto z archívu B. Štefánika

Rodinka Bujnovcov z  KST Kamarát Uhrovec chodí 
na „sucháč“ pravidelne...  Foto: archív rodiny

V  nedeľu som stretla 
Martina.. Oblečený len 
tak naľahko, kráčal oproti. 
„Kde máš koňa?“ položila 
som mu zásadnú otázku. 
„Čo Ti poviem... tam 
sa pasie, na  zelenom... 
A  už ani biely nechce 
byť!... jedinú výhodu čo 
z  toho má, že ho nikde 
nediskriminujú... inak 
nič.“ Márne hľadám slová 
povzbudenia. „A  čo nato 
Jozef Iľko?“ pýtam sa 
nesmelo. „Aj ten... stále 
len plus... plus a  plus... 
už mu začínajú chodiť 

listy od  Mikulášov.“ Tak 
to je fakt vážne. (Martin 
sa nesmie dozvedieť, že 
pri Piešťanoch začal zber 
novembrových jahôd!) 
„Vydrž, počkaj... po  voľ-
bách prestane byť horúco 
a všetko bude ako má byť.“ 
Presviedčam a  posme-
ľujem zúfalého Martina. 
Teplý front spochybňuje 
jeho istoty aj orientáciu. 
Jeho postavenie stráca silu 
tradície. Rozlúčili sme 
sa v  nádeji v  chladnejší 
zajtrajšok... ale ktovie... 
 (zb)

Dnes píše Zuza.nka

K lub slovenských 
turistov Bánovce nad 
Bebravou pozýva v sobotu 
24. novembra na  27. 
ročník – Jesenné stretnutie 
turistov Trenčianskeho 
regiónu na  Chate pod 
Inovcom a  v  sobotu 1. 
decembra na  tradičný 

výstup na  Oselnú skalu 
z  Veľkých Uheriec až 
na  turistický zrub Bre-
zová, kde sa spoločne 
s  turistami z  Veľkých 
Uheriec rozlúčime s turis-
tickou „pešou“ sezónou... 

V i a c  i n for m á c i í 
na www.kstsbanovce.sk.

KST pozýva na turistiku

 Kúpim 1-izbový byt v centre mesta, prípadne 
v blízkom okolí. Tel. 0907 945 457. 
 Kúpim stavebný pozemok cca 15 - 20 árov 
v BN, prípadne v okolí. Platba v hotovosti, nie cez 
realitnú kanceláriu. Tel. kontakt 0948 903 570 - 
volať po 16. 00 h.
 Okresný súd Bánovce nad Bebravou vyhlasuje 
výberové konanie na obsadenie 1 dočasne voľného 
miesta: hlavný radca – vyšší súdny úradník. Bližšie 
informácie na stránke www.justice.gov.sk.
 Predám 1-izbový byt na Žitnej ulici za 30 000 
eur. 0907 111 109.

INZERCIA



19. november 2018 Číslo 45 www.kulturabn.sk8

% 
zľava20

INZERCIA V NOVINÁCH
NAJ REKLAMA V REGIÓNE 

NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 602 422, obchod@kulturabn.sk 

NA CELOROČNÚ REKLAMU
do 8200 domácností

NEZÁVÄZNÉ INFO: NEZÁVÄZNÉ INFO: 

týždenník
občanov mesta
Bánovce nad Bebravou
• Vydáva Mestské kultúrne 
stredisko, spol. s r.o., Ul. 
J. Matušku 766/19, 95701 
Bánovce nad Bebravou, 
• IČO: 34103775 • e-mail: 
noviny@kulturabn.sk, 
telefón: 038/760 24 22, 
inzercia: 0948 602 422 • 
Redakčná rada: predsedníčka 
JUDr. A. Gieciová, 
podpredsedníčka 
- šéfredaktorka A. 
Borszéková, B. Kodajová, 
Mgr. Z. Janáčová, 
Mgr. P. Bulík, Ľ. Znášik 
• Športový redaktor: 
A. Jakubík • Uzávierka 
novín je v stredu. Redakcia 
si vyhradzuje právo výberu 
a úpravy doručených 
príspevkov. Obsah článkov 
prispievateľov a inzerátov 
sa nemusí zhodovať 
so stanoviskom redakcie. 
• grafika: Ing. V. Dúbravka 
• tlač: Petit Press, a.s., 
Bratislava • Registračné číslo 
EV3780/09 • ISSN 1338-
7049


